



Ågerup og Omegns Landsbyråd
jcp+ivl 13. marts 2023

Bestyrelsesmøde mandag den 20. marts kl. 19.00-21.00 hos Irene, Åbakkevænge 59

Til stede: Klaus, Jens, Charlotte og Anita

Afbud: Sarder

Forslag til dagsorden

1. Valg af ordstyrer Charlotte
2. Valg af referent Anita
3. Godkendelse af dagsorden Godkendt
4. Opfølgning på seneste møde, jf. <https://www.aanol.dk/bestyrelse>. Bilag
Å'et kommer i denne sæson, der er kommet skilt på, hvem der har konstrueret det
Vi har fået ny bank
Skilt til Kildemosesøen er på vej, det kommer til at koste lidt mere
Der er blevet arrangeret energimøde
Bålgrill Daniel taler selv med smeden
Fuglehusene har Charlotte hængt op, de er allerede taget i brug.
5. Forberedelse af generalforsamling 12.4
 - a. Indkaldelse, herunder dagsorden (udkast vedlægges), skriftlig beretning (udkast vedlægges) antallet af medlemmer justeres så det passer med at dem der har betalt og fået rabat i år tælles med, hærværk præsenteres på en enkel gang, der må gerne kigges lidt dernede og væres nysgerrig på de unge mennesker der bruger området., regnskab (tidl. fremsendt), budget (vedlagt). Skal udsendes senest 22.3 Vi mangler en fra FORS til at holde oplæg, Jens trykker dem på maven, så de finder en. Dagsordenen godkendes.
 - b. Hvem vil bidrage til mundtlig beretning? Irene, evt. Rikke og Hans
 - c. Forslag til budget og kontingent 2024 (Bilag). Ændring 305 til Vedligeholdelse af projekter og nye projekter med tilskud - beløbet ændres til 4000 kr. fremfor 7000 kr. Det indstilles, at bestyrelsen foreslår uændret kontingent, 110 kr. pr. husstand, 500 kr. for foreninger. Gebyret skal ændres til 1500 kr. Der er budgetteret med underskud, da vi ikke behøver at have overskud hvert år.
 - d. Irene genopstiller som næstformand
Klaus genopstiller
Anita genopstiller
Vakant? Charlotte ønsker at trække sig
 - e. Suppleanter: Hans genopstiller ikke
Revisorer og revisorsuppleant: Jens har spurgt revisorer om de genopstiller. Hanne OK
Vi ønsker et par medlemmer og et par suppleanter
 - f. Stemmesedler og vedtægter: Jens P
 - g. Dirigent: Jens P finder
 - h. Referent: Anita

- i. Omdeling af nyhedsbrev til medlemmer uden mail: Irene; senest 22.3
 - j. Sognegården er bestilt (Jens)
 - k. Oplægsholder kontaktes (Jens, pt. udestår tilsagn)
 - l. Servering: Øl og vand (Jens)
Bestyrelsen mødes 18.30 og stiller borde op mv.
6. Reparation af skateramper (Irene)
Kasper tænker der skal lægges en glasfiber eller plexiglas på, når det repareres. Hamodi reparerer. Irene og Hamodi finder på en løsning. Hamodi ønsker betaling for at klare reparationen. Smeden bliver involveret. Det koster ca. 3000 kr. Vi kunne godt tænke os en forældregruppe, der kan hjælpe generelt.
7. Fælles fyrværkeri nytårsaften. Charlotte
Vi ønsker en der kan stå for fyrværkeri. Det koster ca. 25.000 kr. De rydder også op efter fyrværkeriet. Sportspladsen og boldbanerne kan bruges. Man kunne også være fælles om privataffyring. Kunne grundejerforeningen og andre foreninger være med til betalingen. Det skal bestilles meget lang tid i forvejen. Vi bliver enige om at vi prøver med noget privat affyring under kontrollerede forhold. Vi kunne godt tænke os at få professionelle til det fremadrettet. Jens skriver til grundejerforeningerne med udgangspunkt i det Charlotte har skrevet.
8. Orientering fra formanden og nedsatte arbejdsgrupper
- a. Formand og næstformand
 - i. Årsmøde Veje og Grønne Områder
Referat er sendt ud.
Der er mange, der kører for stærkt. Evt. en måler, der blinker, når der køres for stærkt.
 - ii. Varmemøde 23.3 der er gjort en del reklame, så vi håber der kommer en del. Vi vil gerne hjælpe folk til at komme væk fra deres gas uanset om de gør det fælles eller hver for sig.
 - iii. Landsbyrådenes dag 30.3 Irene og Jens deltager
 - iv. Hærværk på madpakkehuset. Der bliver begået noget hærværk, de unge skal lære at passe på tingene, nu de har fået deres fristed. Brændet bliver brugt, det skal doseres lidt, børnehaven brænder bål hver fredag.
 - v. Oprydning efter udskiftning af Radius' skab v. Kildemoseparken Det er endnu ikke gjort. Charlotte har skrevet det til kommunen.
 - vi. Energimøde i Roskilde Kommune (Jens) Joy Mogensen er kommet med i oplysningensforbundet, så der er noget politisk opbakning. Der er forskel på reglerne om der produceres mere eller mindre end 250 kwatt. Fors vil ikke hjælpe de små landsbyer. Hver fjernvarmeforsyningsdel skal være økonomisk bæredygtige, så priserne er forskellige i hver del.
 - vii. Fællesbladet (Irene) Det er ved at blive delt ud. Der var dejlig meget materiale til bladet. Bladene leveres nu direkte til Irene, så det går hurtigere med at få bladene ud. Irenes seneste initiativ er beskrevet - Grafitivæg ved skaterbanen. Der er givet lov fra kommunen. Nu mangler der malere til at hjælpe med at sætte væggen op. Der skal være noget sjovt, når det startes op. Tom kontaktes for at gøre lidt reklame.
 - b. Trafikudvalg. Rikke er her ikke. Vi er blevet lovet en cykelsti ud til st. Valby. Det er spændende hvor den kommer til at ligge.
 - c. Aktivitetsudvalg. Irene

- Foredrag af Poul Erik Bermann Der manglede lidt en pause og noget kaffe. Irene forsøger sig med af få flere foredrag stablet på benene.
- Affaldsindsamling 26.3 Der er foreløbig meldt 31 deltager til, og der kommer flere til. Der er flere familier med. Til august er der planlagt en ekstra indsamling, der vil give indtægt fra Kommunen.

- d. Etnisk Forum. Irene har haft kontakt til kommunen angående at hjælpe ukrainere. Irene vil gerne have gang i en café, hvor der kan læres/tales dansk. Det skal være på biblioteket. Irene er nu blevet medlem af Roskilde frivillig forening. Der kan evt. være noget på dagsordenen, hver gang
- e. Kildemoseparkudvalget. Jens skodspanden er ødelagt og glasflaskerne er samlet sammen. Der havner affald i buskadset. Der konstrueres et fast bord i huset. Daniel og Jens får det gjort.

9. Orientering fra kassereren om Landsbyrådets økonomiske status. Bilag vedlagt

- a. Skilte for gang og cykelruter. Bevilget 125.000, rest 89.322 (Friluftsrådet)
- b. Egne midler
- c. Medlemstal (fornyelse af kontingent) vi har godkendt et nyt medlem udefra, nemlig Jesper

10. Evt., herunder næste møde (16. maj)

Jens er med til møde i forhold til spildevand, det er nogle gange problematisk ved Strandparken og åerne i nærheden.

Sct Hans måske vil koret synge og holde øveaften der? Irene taler med Henrik om det Samir sætter et teaterstykke om integration op, det er formentlig klar til august.

Poul Erik vil gerne vække 4000 Nord til live. Rikke kan måske være behjælpelig. Jens kigger efter mulige hjælpere. Han vil også gerne arrangere en kunstrute - der er et stort udbud i pinsen. Han ønsker formentlig noget for sig selv. Landsbyrådet har ikke ressourcer til det.

Brugsforeningen holder møde og der er brug for at så mange som muligt, der dukker op, da der skal besluttes om at dele midler ud.

Næste møde d. 16. maj 19-21: Dagsordenpunkter, hvem vil være vært?

- konstituering af bestyrelsen

Venlig hilsen, Irene og Jens